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2010D24325 Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 31 mei 2010 

De vaste commissie voor Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit heeft mij 
gevraagd te reageren op de brief van mevrouw Van R. over een mishan-
delingszaak te Batenburg en een bericht van 11 januari op Nu.nl over de 
toename van het aantal weggehaalde dieren. In deze brief treft u mijn 
reactie aan. 

Reactie op de brief van mevrouw Van R. 

In de bijlage treft u de brief aan welke ik aan mevrouw Van R. heb 
gestuurd naar aanleiding van haar constateringen en zorgen betreffende 
een verwaarlozingszaak in Batenburg. Voor mijn inhoudelijke reactie op 
deze feiten verwijs ik u naar de inhoud van deze brief. 

Toename weghalen gezelschapsdieren door de LID 

Op 11 februari heeft op Nu.nl een bericht gestaan over de toename van 
het aantal door de Landelijke Inspectiedienst Dierenbescherming (LID) bij 
de eigenaar weggehaalde dieren. Er is inderdaad sprake geweest van een 
toename van het aantal dieren dat door de LID is weggehaald bij de 
eigenaar in 2009. Dit komt onder andere omdat er in 2009 enkele grote 
zaken aan de orde zijn geweest waarbij een groot aantal honden in 
bewaring is genomen (in 2009 zijn naar aanleiding van meldingen bij de 
LID bijvoorbeeld 402 honden weggehaald ten opzichte van 135 honden in 
2008). Ook is er sprake geweest van een lichte toename van het aantal 
meldingen bij de LID ten opzichte van 2008. Tot slot maak ik sinds juli 2008 
gebruik van bestuursrechtelijke handhaving bij verwaarlozing. Dit 
betekent dat de LID de geconstateerde feiten aan mij kan voorleggen. 
Indien de ernst van de situatie daartoe aanleiding geeft, kan ik besluiten 
tot het laten wegvoeren van de dieren door middel van het toepassen van 
bestuursdwang. Daarbij wordt de houder in beginsel altijd eerst een 
termijn gegeven om de situatie te herstellen. Slechts in zeer ernstige 
gevallen worden de dieren gelijk meegenomen. 

Deze bestuursrechtelijke aanpak laat onverlet de mogelijkheden voor 
strafrechtelijke vervolging. Het strafrecht richt zich echter op de aanpak 
van een dader. Het in beslag nemen van dieren moet in dat geval een 
strafvorderlijk doel dienen zoals waarheidsvinding. Toepassen van 
bestuursdwang is gericht op het beëindigen van een onrechtmatige 
situatie, bijvoorbeeld een toestand van verwaarlozing, en leent zich 
daarom beter voor het beschermen van het dierenwelzijn. De bestuurs-
rechtelijke aanpak in aanvulling op de reeds bestaande strafrechtelijke 
mogelijkheden betekent dat adequater kan worden opgetreden ter 
bescherming van het dierenwelzijn. 

De minister van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit,
G. Verburg


